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Protokół

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów w trybie zdalnym 

w dniu 16 lutego 2023 r.

OTWARCIE POSIEDZENIA

Posiedzenie prowadziła dr hab. Klaudia Koczur-Lejk, prof. US - przewodnicząca Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych 

Mediów. Posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem technologii informatycznych - MS Teams (przekaz on-line) i Rada24 

(system do głosowania). Przewodnicząca powitała wszystkich członków na posiedzeniu Rady Naukowej Instytutu Literatury 

i Nowych Mediów w trybie zdalnym. Po stwierdzeniu kworum i sprawdzeniu listy obecności poprzez system Rada24 

przewodnicząca otworzyła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów.

1. Przewodnicząca Rady Naukowej wniosła o uzupełnienie składu komisji skrutacyjnej na czas posiedzenia Rady 

Naukowej ILiNM w dniu 16 lutego 2023 r., w związku z usprawiedliwioną nieobecnością członkini komisji skrutacyjnej 

dr Magdaleny Lange-Henszke. Przewodnicząca RN poinformowała, że panią doktor zastąpi dr Sławomir Iwasiów, 

który wyraził zgodę.

Wobec braku uwag nad kandydaturą zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki glosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa zaakceptowała jednorazową zmianę w składzie komisji 

skrutacyjnej.

2. Przewodnicząca Rady Naukowej zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad następujących zmian:

• Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku prof. dr. hab. Marka Skwary do nagrody Prezesa Rady 

Ministrów za osiągnięcia w zakresie działalności naukowej.

Przewodnicząca RN poinformowała, że wniosek został włączony do porządku obrad na prośbę dyrektora ILiNM.

Wobec braku uwag przewodnicząca RN zarządziła elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr 

hab. Beata Zawadka odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, stanowiącym załącznik 

do oryginału protokołu. Rada Naukowa jednogłośnie przyjęła zmieniony porządek obrad. Stanowi on załącznik do oryginału 

protokołu.

SPRAWY ORGANIZACYJNE I OSOBOWE

W sprawach organizacyjnych i osobowych przewodnicząca RN przekazała głos dyrektorowi ILiNM dr. hab. Piotrowi 

Krupińskiemu, prof. US i poprosiła o przedstawienie wniosków.

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej 

raportu cząstkowego Dyrektora Instytutu Literatury i Nowych Mediów z realizacji strategii rozwoju instytutu za lata 

2021 - 2022.

Dyrektor poinformował, że zgodnie z zapisami Statutu US jest zobowiązany do przygotowania raportu cząstkowego z realizacji 

strategii rozwoju instytutu za lata 2021-2022. Dyrektor przedstawił członkom rady przygotowaną prezentację sprawozdania z 

realizacji strategii rozwoju Instytutu Literatury i Nowych Mediów za lata 2021-2022. Dyrektor omówił podejmowane działania 

realizowane w ramach głównych założeń, tj. 1. działalność naukową w tym: publikacje, konferencje, sympozja naukowe, okres 

ewaluacyjny (2017-2021) oraz przyznanie kategorii naukowej B+, 2. działalność organizacyjną! dydaktyczną-w tym politykę 

kadrową (awanse naukowe, zatrudnienia), działania promocyjne, działania na rzecz wzmacniania potencjału naukowego 

instytutowych czasopism naukowych, hospitacje zajęć dydaktycznych oraz inne bieżące sprawy instytutu. Dyrektor podkreślił,
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że dla podwyższenia jakości działalności naukowej w dyscyplinie literaturoznawstwo ważna była, podjęta w 2021 roku, decyzja 

o podniesieniu punktacji w ocenie pracowników badawczo-dydaktycznych na lata 2022-2023 z 40 do 70 pkt. Wniosek ten był 

ważną wskazówką w trakcie opracowywania indywidualnych planów rozwoju pracownika, na podstawie których został 

stworzony plan rozwoju dyscypliny literaturoznawstwo, którego głównym celem jest jak najbardziej efektywne przygotowanie 

instytutu do kolejnej ewaluacji jakości działalności naukowej obejmującej okres 2022-2025. Dyrektor przekazał, że w związku 

z Rozporządzeniem MEIN z dnia 11 października 2022 r. w sprawie dziedzin nauki i dyscyplin naukowych oraz dyscyplin 

artystycznych, po konsultacjach z kadrą władzami rektorskimi i dziekańskimi oraz dyrekcją Instytutu Językoznawstwa 

ostatecznie została podjęta decyzja o niewyodrębnianiu polonistyki jako dyscypliny naukowej w Uniwersytecie Szczecińskim. 

Wpływ na takie rozstrzygnięcie miały m.in. szczegółowe wyliczenia, według których utworzenie nowej dyscypliny mogłoby 

osłabić naukowy potencjał obecnie ewaluowanych dyscyplin - literaturoznawstwa i językoznawstwa.

Wobec braku uwag nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 1/2023 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej raportu cząstkowego Dyrektora Instytutu Literatury i Nowych Mediów z 

realizacji strategii rozwoju instytutu za lata 2021 - 2022.

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku prof. dr. hab. Marka Skwary do nagrody Prezesa Rady Ministrów 

za osiągnięcia w zakresie działalności naukowej.

Dyrektor przypomniał, że na początku stycznia br. do wszystkich pracowników instytutu został wysłany komunikat dotyczący 

ubiegania się o nagrodę Prezesa Rady Ministrów i oznajmił, że wpłynął wniosek prof. dr. hab. Marka Skwary za osiągnięcia w 

zakresie działalności naukowej. Podstawą wniosku jest opublikowana w 2022 roku w Wydawnictwie Naukowym US książka 

pt. Z troski o Rzeczpospolitą. Wybrane kazania staropolskie i oświeceniowe. Edycja tekstów. Wybór i opracowanie Marek 

Skwara. Dyrektor podkreślił, że książka została opublikowana w 230. rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 maja. Poinformował, 

że do wniosku zostały dołączone dwie obowiązkowe zewnętrzne opinie, które są pozytywne. Wymagane rekomendacje 

napisali: prof. dr hab. Janusz Gruchała z Uniwersytetu Jagiellońskiego oraz prof. dr hab. Maciej Włodarski, prof. emerytowany 

z Uniwersytetu Jagiellońskiego. Zdaniem dyrektora, zarówno problematyka tego dzieła, jak i ten akcent jubileuszowy sprawiają 

że książka bardzo dobrze wpisuje się w poetykę konkursu i zarekomendował poparcie wniosku.

Wobec braku uwag nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki glosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 2/2023 w sprawie zaopiniowania wniosku prof. dr. hab. Marka Skwary do nagrody Prezesa Rady Ministrów za osiągnięcia 

w zakresie działalności naukowej.

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej 

zatrudnienia dr Joanny Witkowskiej na stanowisko adiunkta w Instytucie Literatury i Nowych Mediów.

Dyrektor poinformował, że w przypadku wniosku dr Joanny Witkowskiej chodzi o kontynuację zatrudnienia na stanowisku 

adiunkta dydaktycznego na czas nieokreślony. Pani doktor jest obciążona wieloma godzinami pracy dydaktycznej co wpływa 

na brak możliwości uprawiania nauki, stąd ta decyzja. Poza tym, dr Joanna Witkowska jest niezwykle cenioną i doświadczoną 

dydaktyczką a że sytuacja kadrowa na anglojęzycznych kierunkach jest bardzo trudna, więc tym bardziej należy dbać o 

pracowników. Dyrektor zarekomendował poparcie wniosku.

Wobec braku uwag nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie tajne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę
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nr 3/2023 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia dr Joanny Witkowskiej na stanowisko adiunkta w Instytucie 

Literatury i Nowych Mediów.

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów dotyczącej 

powołania zespołu badawczego w Instytucie Literatury i Nowych Mediów.

Dyrektor poinformował, że wpłynął wniosek dr hab. Beaty Zawadki przy współudziale dr Barbary Braid z prośbą o utworzenie 

Zespołu badawczego do badań literatury i kultury popularnej w Instytucie Literatury i Nowych Mediów. Funkcję kierowniczki 

zespołu pełniłaby prof. Beata Zawadka. Zdaniem dyrektora istnieje społeczna potrzeba badań nad popkulturą która nie tylko 

intryguje pracowników instytutu, ale jest to też kwestia niezwykle bliska studentom oraz doktorantom, więc warto byłoby 

poszerzyć ofertę badawczą w instytucie. Dyrektor zarekomendował poparcie wniosku i poprosił prof. Beatę Zawadkę o kilka 

słów więcej na temat kształtu i projektowanych badań w tym zespole. Prof. Beata Zawadka oznajmiła, że zasadność utworzenia 

tego zespołu wynika z potrzeb oraz zainteresowania działaniem w tym obszarze badawczym studentów oraz pracowników, 

którzy zajmują się tym tematem i chcieliby naukowo współpracować. W skład zespołu wchodziliby członkowie: dr Barbara 

Braid, dr Krystian Grądz, dr Paulina Kaczocha, mgr Magdalena Skrzyńska oraz doktorantka mgr Jacąueline Woroniec. 

Proponowany obszar badań jest szeroki, w którym to dr B. Braid zajmuje się neowiktorianizmem, dr K. Grądz to przede 

wszystkim kwestia przedstawienia śmierci w kulturze popularnej oraz studia nad modą mgr M. Skrzyńska - platformy 

streamingowe, mgr J. Woroniec - polityka, krytyka literacka, trochę kina w ujęciu queerowym, dr P. Kaczocha - powieść 

graficzna, natomiast prof. B. Zawadka - obszar kina cyfrowego, przede wszystkim jego recepcji. W planach jest także 

reaktywowanie Koła naukowego kultury popularnej oraz założonego wspólnie z dr Barbarą Braid cyklu Szczecin Culture Hub, 

w ramach którego organizowane są różne spotkania, wykłady, projekcje twórców, ale też krytyków nowych mediów w obszarze 

kultury popularnej. Prof. Beata Zawadka wyraziła nadzieję na współpracę z wszystkimi zespołami w instytucie, zapraszając do 

interdyscyplinarnej pracy badawczej. Następnie głos zabrała dr Barbara Braid, która uważa, że ważne jest, żeby zespół 

badawczy powstał, ponieważ Instytut Literatury i Nowych Mediów ma duży potencjał na tle polskich badań literaturoznawczych, 

dlatego też warto posiadać taką platformę i móc tworzyć serie wykładów, czy też popularyzacyjne eventy. Ponadto, jest to 

duża szansa na przyszłość, gdyż są studenci, którzy deklarują chęć rozwijania się naukowo w dziedzinie badań literatury 

popularnej, więc taki zespół mógłby wziąć pod opiekę młodych pracowników czy adeptów. Według pani doktor jest to poważny 

temat badań, bardzo prężnie rozwijający się na świecie, dlatego warto brać w nim udział i rozwijać się w tym kierunku. Pani 

doktor poinformowała również, że do końca ferii można zgłaszać się do pani prof. Beaty Zawadki, jeżeli ktokolwiek z 

pracowników chciałby się jeszcze przyłączyć do zespołu.

Wobec braku uwag nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie jawne. Przewodnicząca komisji 

skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole z systemu Rada24, 

stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa ILiNM pozytywnie zaopiniowała wniosek, podejmując uchwałę 

nr 4/2023 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej powołania zespołu badawczego w Instytucie Literatury i Nowych Mediów.

POZOSTAŁE SPRAWY

7. Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady Naukowej z dnia 15 grudnia 2022 r.

Przewodnicząca poprosiła o zatwierdzenie protokołu posiedzenia RN z dnia 15.12.2022 r. Protokół był przesłany wraz 

z porządkiem obrad. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Nad wnioskiem zostało przeprowadzone elektroniczne głosowanie 

jawne. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej dr hab. Beata Zawadka odczytała wyniki głosowania, które są zawarte w protokole 

z systemu Rada24, stanowiącym załącznik do oryginału protokołu. Rada Naukowa jednogłośnie zatwierdziła protokół 

posiedzenia Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych Mediów z dnia 15 grudnia 2022 r.

8. Wolnych wniosków nie zgłoszono.

9. Komunikaty przewodniczącej Rady Naukowej.
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Przewodnicząca przedstawiła członkom rady harmonogram posiedzeń RN w semestrze letnim w r. a. 2022/2023, z 

zastrzeżeniem, że ustalone terminy, w zależności od sytuacji lub potrzeb, mogą ulec zmianie. Harmonogram spotkań zostanie 

przesłany członkom RN w formie elektronicznej.

10. Komunikaty dyrektora Instytutu Literatury i Nowych Mediów - nie ogłoszono komunikatów.

11. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodnicząca dr hab. Klaudia Koczur-Lejk, prof. US zamknęła posiedzenie Rady Naukowej Instytutu Literatury i Nowych 

Mediów w trybie zdalnym, dziękując członkom za obecność na spotkaniu.

Protokół sporządziła: 
mgr Monika Wojtowicz
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